

NO. SOALAN: 143

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN BAGI JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' HAJI IRMOHIZAM BIN HAJI IBRAHIM
[KUALA SELANGOR]**

TARIKH : 16 JUN 2014

RUJUKAN : 6886

SOALAN:

Dato' Haji Irmohizam bin Haji Ibrahim [Kuala Selangor] minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan statistik rakyat yang berumur antara 55 dan 80 tahun ke atas yang masih memegang kad pengenalan merah serta apakah pendekatan yang telah dan sedang diambil untuk menyelesaikan masalah pendaftaran serta kerakyatan mereka ini.

JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Mengikut rekod Kementerian Dalam Negeri (KDN), jumlah pemegang Kad Pengenalan Merah bertaraf Pemastautin Tetap (MyPr) di Malaysia yang berumur 55 tahun ke atas sehingga 30 April 2014 adalah seramai 116,046 orang. Dalam hal ini, perlu diambil maklum bahawa taraf Pemastautin Tetap tidak memberikan kelayakan automatik kepada seseorang untuk dianugerahkan kewarganegaraan Malaysia kerana penganugerahan tersebut masih tertakluk kepada peruntukan Bahagian III Perlembagaan Persekutuan. Hal ini adalah kerana penganugerahan kewarganegaraan Malaysia kepada seseorang individu yang bertaraf “Bukan Warganegara” merupakan anugerah tertinggi dan hak eksklusif Kerajaan Persekutuan yang tidak ditawarkan dan diberikan dengan sewenang-wenangnya.

Perlembagaan Persekutuan secara jelas telah memperuntukkan bahawa antara syarat-syarat utama yang perlu dipenuhi oleh setiap pemohon adalah dengan memenuhi takrifan tempoh kemastautinan serta menunjukkan niat untuk bermastautin di Persekutuan, mempunyai pengetahuan dalam Bahasa Malaysia serta mestilah berkelakuan baik. Oleh itu, peruntukan tersebut telah jelas menunjukkan bahawa tempoh kemastautinan bukanlah satu-satunya pertimbangan ke atas permohonan kewarganegaraan Malaysia bagi seseorang.

Sebaliknya, pertimbangan permohonan kewarganegaraan Malaysia sewajarnya melibatkan penelitian yang lebih terperinci dan memakan masa kerana menjadi tanggungjawab Kementerian ini untuk memastikan bahawa warganegara Malaysia yang baru adalah benar-benar berkelayakan. Untuk makluman, perkara ini bukanlah sesuatu yang mudah untuk diukur jika hanya berlandaskan borang permohonan. Dalam hal ini, Jadual Pertama Perlembagaan Persekutuan telah menyentuh tanggungjawab ini iaitu mengenai keperluan untuk mendapatkan warganegara Malaysia yang menumpahkan segala taat setia sebenar kepada Seri Paduka Baginda Yang Di-Pertuan Agong dengan menjadi warganegara Malaysia yang sebenar, setia dan jujur khususnya di saat-saat Malaysia diduga dengan isu keselamatan dan ketenteraman awam. Selain itu, perlu juga diambil maklum bahawa, permohonan kewarganegaraan Malaysia meletakkan tanggungjawab dan beban ke atas setiap pemohon untuk membuktikan kelayakan masing-masing untuk dianugerahkan taraf kewarganegaraan Malaysia.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

**DARIPADA : Y.B. DATUK RAIME BIN UNGGI
(TENOM)**

PERTANYAAN : LISAN

TARIKH : 16.06.2014

Y.B. DATUK RAIME BIN UNGGI [TENOM] minta **MENTERI KEWANGAN** menyatakan jangkaan Kerajaan dalam mengunjurkan projek mega berimpak tinggi seperti RAPID, Keretapi Berkelajuan Tinggi Kuala Lumpur Singapura, Kwasa Damansara, Menara Warisan Merdeka dan *Tun Razak Exchange* bernilai RM322 bilion dapat merancakkan ekonomi negara.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Projek-projek seperti RAPID, Keretapi Berkelajuan Tinggi Kuala Lumpur Singapura, Kwasa Damansara, *Tun Razak Exchange* dan Menara Warisan Merdeka jika dilaksanakan akan mampu merancakkan ekonomi negara. Projek mega terutamanya yang mempunyai kesan pengganda yang tinggi akan menggalakkan aktiviti pembinaan serta menjana peluang pekerjaan di samping memberi kesan limpahan kepada pertumbuhan sektor ekonomi lain dan seterusnya meningkatkan pertumbuhan ekonomi domestik. Sektor pembinaan telah berkembang kukuh dalam tempoh suku pertama 2014 dan sektor ini mempunyai banyak dengan izin, *backward and forward linkages* yang mempengaruhi penawaran dan permintaan bagi barangan dan perkhidmatan yang berkait rapat dengan sektor ini. Sebagai contoh, beberapa projek yang sedang dilaksanakan telah menyumbang kepada peningkatan ketara pertumbuhan sektor pembinaan sebanyak 18.9% dalam tempoh suku pertama 2014 berbanding 14.2% pada suku yang sama tahun lepas. Perkembangan ini seterusnya memberi kesan limpahan positif kepada ekonomi domestik yang mencatatkan pertumbuhan KDNK sebanyak 6.2%.

2. Selain itu, projek pembinaan ini akan meningkatkan kapasiti

pengeluaran negara pada masa hadapan serta memberikan keyakinan kepada pelabur swasta dan seterusnya menyumbang kepada pemantapan ekonomi domestik.